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Protokoll 5/07 
 
 
Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Servicetorget, Sørkedalsveien 148  

Møtetid: torsdag 14. juni 2007 kl. 17.15     
Sekretariat: 23476014  
 
 
Møteleder: Elin Horn Galtung (H) fra kl. 18.10  
   
Tilstede: Elenor W. Holter (H) 

Gunnar Stavnes (H) 
Arild Gjervan (H) 
Tove Ore (H) 
Bjørn Øiulfstad (H) fra 17:40 
Harald Johan Cappelen (H) 
Anette Prøis Fearnely (SV) 
Trygve Gjertsen (Frp) 
Karin C. Matheson Seem (Frp) 
Carl Lindblad (A) 
Terje Bjøro (V) 

 

   
Forfall: Bertel O. Steen (H) uoppsettelig arbeid 

Ellen Lerberg (SV) Tjenestereise 
Turid Klette (A) uoppsettelig arbeid 

 

   
Som vara møtte: Trond Lind Petersen (H) 

Fride Eeg-Henriksen SV) 
Anne M. Fjermeros (A) 
 
Det var 13 stemmeberettigede fra kl. 17.15, 
14 stemmeberettigede fra kl. 17.40 og 15 
stemmeberettigede fra kl. 18.10 

 

   
I tillegg møtte: Bydelsdirektør Jan Hagen 

Avd. sjef Jan O. Nytveit 
Avdelingssjef Marit Jansen 
Bydelsoverlege Åsa Rytter Evensen 
Ass. Avd. sjef Lillian E. Aakervik 

 

   
Møtesekretær: Anne Marie Nordby  



Trygve Gjertsen (Frp) fungerte som leder og Gunnar Stavnes (H) ble valgt som nestleder til 
og med sak 102/07 til BU-leder tok sete i sak 103/07. 
 
Godkjenning av innkalling 
Protokollen ble godkjent uten merknader 
 
Godkjenning av sakskart 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til ny sak: Støtte til opprop for afghanere 
 
Sakskartet ble godkjent med følgende ny sak: 
Sak 130/07  Støtte til opprop for afghanere 
 
Åpen halvtime 
Wenche Innesdal tok opp informasjon vedrørende barnehageopptaket og opptaksregler. 
Jon Erik Strøm, Røatoppen, tok ordet til sak 111 /07  Ad evaluering av trafikksanering av 
boligområde mellom Sørkedalsveien og Griniveien for å hindre gjennomkjøring 
Reidar Efraimsen, Leder av Vestre Aker eldreråd tok ordet til sak 119 /07  Fullmakt i 
sommerferieperioden til arbeidsutvalget og ønsket at Eldrerådet blir informert om saker 
vedrørende eldre i sommerferien.  Informerte om at Eldrerådet hadde takket for ny trapp på 
Rimi, Slemdal og Meny på Røa. 
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Sak 99 /07  Protokoll 10. mai 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 10. mai 2007. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 10. mai 2007. 
 

 Sak 100 /07  Regnskapsrapportering pr.30.04.07 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering.  
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering.  
 

 Sak 101 /07  Budsjettjustering 2007/01 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar budsjettjusteringene til etterretning 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar budsjettjusteringene til etterretning. Notat fra Bydelsdirektøren vedrørende 
Budsjett/regnskap 2007 vedlegges protokollen. 
 

 Sak 102 /07  Snødeponier i Oslo 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg ber om at det arbeides videre med å etablere snødeponi ved Huseby 
som eies av Forsvarsbygg. 
Vestre Aker bydelsutvalg ønsker ikke etablert snødeponi i Styggedalen i Sørkedalen da 
området er viktig for det biologiske mangfold.  
 
BMS-komiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter forslaget om at  etablering av snødeponi i Styggedalen 
utredes videre. Det må etableres tilfredsstillende løsninger for å fange opp avrenning slik at 
denne ikke skader det biologiske mangfoldet i Bogstadvannet. 
Bydelsutvalget støtter ikke at det etableres snødeponi på Huseby da dette forslaget tidligere er 
avvist av Samferdselsetaten på grunn av avrenningsproblemer i forhold til Mærrabekken. 
Dersom dette likevel lar seg ivareta på en sikker måte, må det ikke etableres på området avsatt 
til lufting og dressur av hunder, men på arealet på den vestlige siden av stien gjennom 
området. 
Vestre Aker bydelsutvalg anbefaler at det etableres lysregulering ved Peder Ankers plass ref. 
side 4. 
 
 
 



Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag: 
Vestre Aker bydelsutvalg vil motsette seg enhver utbygging av et snødeponi ved Styggedalen 
inntil Samferdselsetaten enten kan motbevise den tolkning med dataene Lysakerelvens venner 
etterlyser i brev av 07.06.07, eller legger frem konkrete planer for tilstrekkelig styring av 
avrenning (skissert i brev). 
 
Vestre Aker bydelsutvalg vil uttrykke stor bekymring over den skade smeltevannet vil kunne 
medføre Sørkedalselven. 
 
Venstres forslag falt med 11 (7H+2Frp+2A) stemmer  mot 3 (2SV+1V)stemmer. 
BMS-kpmiteens forslag ble vedtatt med 11 (7H+2Frp+2A) stemmer  mot 3 
(2SV+1V)stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter forslaget om at  etablering av snødeponi i Styggedalen 
utredes videre. Det må etableres tilfredsstillende løsninger for å fange opp avrenning slik at 
denne ikke skader det biologiske mangfoldet i Bogstadvannet. 
Bydelsutvalget støtter ikke at det etableres snødeponi på Huseby da dette forslaget tidligere 
er avvist av Samferdselsetaten på grunn av avrenningsproblemer i forhold til Mærrabekken. 
Dersom dette likevel lar seg ivareta på en sikker måte, må det ikke etableres på området 
avsatt til lufting og dressur av hunder, men på arealet på den vestlige siden av stien gjennom 
området. 
Vestre Aker bydelsutvalg anbefaler at det etableres lysregulering ved Peder Ankers plass ref. 
side 4. 
 

 Sak 103 /07  Holmenkollen VM 2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg er positive til planene for nytt Holmenkollenanlegg og ny 
Midtstubakke.  
 
BMS-komiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydel Vestre Aker er positive til planen for nytt Holmenkollanlegg og nytt anlegg i 
Midtstubakken. 
Det er viktig at de utgravde massene også brukes til å etablere et fullverdig treningsanlegg i 
Midtstubakken for hopprekrutter med flere små hoppbakker av ulik størrelse, se vedlagte 
skisse. 
Skileikområde og snowboardbane  bes vurdert innarbeidet i planen. 
I forbindelse med utbygging av Midtstubakken ser Vestre Aker bydelsutvalg det som 
fordelaktig at man oppgraderer veien fra Midtstuen til Holmenkollen kapell. 
Denne veien kan fungere som en evakueringsvei fra Holmenkollen og Frognerseteren. Veien 
kan vanligvis være stengt med bom. 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ønsker å se en uhildet miljøkonsekvensutredning av de planlagte 
anlegg i området.  Utredningen må behandle anleggsperioden og driftsperioden hver for seg. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg vil ved en evt. utbygging av Holmenkollen kreve at Besserudtjernet 
bevares som rekreasjonsområde og p.g.a. salamanderbestanden. 
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Vestre Aker bydelsutvalg vil ikke kunne akseptere biltrafikk i en evt. VM-periode gjennom 
Midtstuenområde eller ned fra Holmenkollen. 
 
Utbygging i Holmenkollen og Midtstuen er et stort naturinngrep som krever en grundig 
politisk behandling. 
 
Venstres forslag falt med 14 (8H+2Frp+2SV+2A) stemmer mot 1 (V) stemme. 
BMS-komiteens forslag ble vedtatt med 14 (8H+2Frp+2SV+2A) stemmer mot 1 (V) stemme. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydel Vestre Aker er positive til planen for nytt Holmenkollanlegg og nytt anlegg i 
Midtstubakken. 
Det er viktig at de utgravde massene også brukes til å etablere et fullverdig treningsanlegg i 
Midtstubakken for hopprekrutter med flere små hoppbakker av ulik størrelse, se vedlagte 
skisse. 
Skileikområde og snowboardbane  bes vurdert innarbeidet i planen. 
I forbindelse med utbygging av Midtstubakken ser Vestre Aker bydelsutvalg det som 
fordelaktig at man oppgraderer veien fra Midtstuen til Holmenkollen kapell. 
Denne veien kan fungere som en evakueringsvei fra Holmenkollen og Frognerseteren. Veien 
kan vanligvis være stengt med bom. 
 

 Sak 104 /07  Begjæringer om omgjøring Haakon den godes vei 
fylkesmannen tar ikke begjæringene til følge 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Fylkesmannens vedtak i saken vedrørende avslag på begjæring om omgjøring av vedtak i 
Haakon den Godes vei 6A tas til orientering. 
 
BMS-komiteens forslag til vedtak: 
Fylkesmannens vedtak i saken vedrørende avslag på begjæring om omgjøring av vedtak i 
Haakon den Godes vei 6A tas til orientering. 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget i Vestre Aker aksepterer ikke Fylkesmannens omgjørelse av Oslo kommunes 
vedtak i saken da vi oppfatter det som bydelsutvalgets rett til å utøve skjønn i 
dispensasjonssøknader, og da det ved delegasjon av klagesaker til bydelsutvalget ikke er 
opplyst om at vi som politisk organ må søke juridisk assistanse og begrunne våre vedtak 
utover de formkrav vi er orientert om. 
 
Fylkesmannens vedtak 11. april 2007 innebærer at kommunens avslag på søknad om 
oppføring av enebolig, truffet i Bydelsutvalget Vestre Aker Bydel den 12. oktober 2006, 
oppheves.  Det normale når Fylkesmannen kjenner et vedtak ugyldig, dvs. opphever, er å 
sende saken tilbake til Bydelsutvalget for ny behandling.  Fylkesmannen må ikke sende 
tilbake, han kan omgjøre i tillegg.  Men begrunnelsen for at det er vanlig todelt:  Etter 
forvaltningsloven §34 er det en terskel for at Fylkesmannen kan omprøve det kommunale 
skjønnet.  Denne terskelen er helt fraværende hos Fylkesmannen i Oslo og Akershus. 
 
Fylkesmannen i Oslo og Akershus har innvilget dispensasjon fra reguleringsplanen Vinderen 
I (S-4022) av 17. desember 2003 §3.2 for plassering av enebolig nærmere grensene enn 4 
meter, se også plan- og bygningslovens §70.nr. 2,  Begge naboer i syd og nord som er 



påvirket av dispensasjonssøknaden, har ikke gitt sitt samtykke i saken, begge har levert inn 
protester.  Venstre ønsker også å påpeke at det er unnlatt å levere inn dispensasjonssøknad 
vedr. §3.6 Reguleringsplan Vinderen 1. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg stiller spørsmål om Fylkesmannen har hatt tilstrekkelig grunnlag og 
fått oversendt alle relevante dokumenter i sakens anledning.  I denne saken her er det i tillegg 
riktig å foreta befaring slik Vestre Aker Bydel har gjort.  Saken har vært meget grundig 
behandlet  flere BMS-møter og Bydelsutvalgsmøter utover høsten 2006.  Det har vært 
fremlagt mange dokumenter fra alle parter i saken, og ved fremmøte har alle parter vært 
invitert inn til å ytre sin mening i sakens anledning. 
 
Som begrunnelse for å overprøve Bydelsutvalgets vedtak anfører Fylkesmannen at vedtaket 
ikke er tilstrekkelig begrunnet i samsvar med kravene i Forvatlningslovens § 25.  
Fylkesmanen viser i denne sammeheng til en stemmeforklaring fra en enkelt representant i 
Høyre ved Harald J. Cappelen uten å ta med henvisning til saksdokumentene som 
Bydelsutvalget viser til i sin begrunnelse for alle vedtak som treffes i Bydelsutvalget og at 
denne begrunnelsen er i samsvar med formalkravene i Forvaltningslovens § 25.  Hensikten 
ved vedtaket i Vestre Aker bydel står fast og kan begrunnes ytterligere hvis Fylkesmannen 
ønsker dette. 
Vestre Aker bydelsutvalg finner det urimelig at en protokolltilførsel med tilleggsargument 
skal brukes til å svekke bydelsutvalgets legitimitet. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg vil uttrykke sin uro ved Fylkesmannens omgjørelse av Oslo 
kommunes vedtak i saken. 
 
I tillegg må det anføres at det er en saksbehandlingsfeil at det ikke fremgår av vedtaket at 
hensynet til det kommunale selvstyret ikke er vurdert i saken.  Vestre Aker bydelsutvalg 
henviser til forvaltningsloven §34, Vestre Aker bydelsutvalg stiller seg uforstående til at 
Fylkesmannen i en sak ref. 200604067-28 vedrørende Voksenkollveien 80 m.fl.  siste side 
skriver som begrunnelse ”Fylkesmannen legger ved avgjørelsen vekt på hensynet til det 
kommunale selvstyret jf. Forvaltningloven § 34.”  Dette var oppe til debatt i Bydelsutvalget 
nå 10. mai.  I en sak som Haakon den godes vei 6a som omhandler en rammetillatelse i et 
regulert område som denne, velger Fylkesmannen å gå på tvers av det kommunale selvstyret.  
For Vestre Aker bydelsutvalg virker dette ikke konsekvent. 
 
Dersom det nå skulle godtas prosjekter som tydelig avviker fra det som ble varslet om eller 
det dispenseres fra regler. For eksempel fordi de er til hinder for en enkelt utbyggers ønske 
om størrelse eller utforming av et bolighus, så virker det meget urimelig på andre grunneiere 
innenfor reguleringsområdet.  Områdets særlige karakter og bevaringsverdi skal ivaretas.  Det 
er fullt mulig å bebygge tomten 39/432 innenfor reguleringsplanen og uten søknader om 
dispensasjoner.  Tiltakshaver kjøpte en liten tomt med en tidligere godkjent rammetillatelse i 
2002 for et lite bolighus på BRA 129m2 på et-og et halvt etasjes hus som tiltakshaver 
Kielland lot gå ut i oktober 2005 før innlevering søknad om ny rammetillatelse i desember 
2005 for et vesentlig større byggeprosjekt på BRA 243m2 i tre etasjer + terrasser over jord + 
garasje og boder under jord. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at det er ingen særlige grunner for å gi dispensasjon på 
avstandskravet mot nord, selv om dette er under bakkegrunn.  Det skal fra tiltakshavers side 
bygges en full etasje under jord, kun 1 meter fra nabogrensen.  Det er meget utstabile 
grunnmasser i området innenfor reguleringsplanen og spesielt i denne delen av Haakon den 
godes vei som saken gjelder.  Det har nylig vært et omfattende ras i nabolaget for mindre enn 
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12 måneder siden.  Protester fra nabo skal ikke overkjøres når samtykke ikke er gitt, men tvert 
om protestert på. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg kan ikke se at det foreligger ”særlige grunner”, slik plan- og 
bygningslovens § 7 krever, for å dispensere fra loven og reguleringsplanen.  Vestre Aker 
bydelsutvalg vil tvert imot sterkt hevde at det foreligger særlige grunner for ikke å dispensere 
fra avstandskravet fordi en dispensasjon gir mulighet for å åpne opp for en bebyggelse som 
verken i form, proporsjoner eller bebyggelsesstruktur på langt nær er tilpasset 
omkringliggende bebyggelse. 
 
I vedtaket av 11. april 2007 skriver Fylkesmannen om det foreligger slike særlige grunner 
som skulle tilsi at man skal dispensere fra gjeldende reguleringsplan og plan- og 
bygningsloven.  Vestre Aker bydelsutvalg registrerer at Fylkesmannens begrunnelse til dels 
bygger på et direkte feil faktum og dels oppfattes begrunnelsen som meget urimelig.  
Vedrørende om feil faktum, er det pr. i dag direkte feil når vedtaket begrunnes med at en av 
de mest berørte naboer (nabo i syd Haakon den godes vei 4) skulle samtykke til brudd på 4 
meters grensen med å tillate et 10,95 meter høyt bygg kun 2,5 meter fra grensen.  Nabo i 
Haakon den godes vei 4 motsetter seg dette høye bygget så nært som 2,5 meter fra sin egen 
grense og samtykker ikke.  Protester fra også denne nabo blir overkjørt. 
 
Fylkesmannen skal ikke gå inn og overprøve begrunnelsen i saken.  Korrekt er å oppheve å 
sende saken tilbake til Bydelsutvalget og be Bydelsutvalget i Vestre Aker Bydel om å 
formulere en bedre begrunnelse eventuelt ta stilling til omgjøring av vedtaket.  Fylkesmannen 
skal ha svært gode grunner for å overstyre et kommunalt vedtak.  Det foreligger ikke her, 
 
Den mengden av dokumentasjon som foreligger i denne saken og som alle parter entydig 
(samtlige direkte naboer, mange indirekte naboer innenfor reguleringsplanen, Utvalget for 
Harmonisk fortetting, Ris Vel og Vestre Aker bydel) konkluderer med at dispensasjoner ikke 
bør gis, bør innebære en stor grad av hensyn fra Fylkesmannens side før man velger å sette 
Bydelsutvalgets skjønn til side. 
 
Venstres forslag ble vedtatt med 8 (1H+2Frp+2SV+2A+1V) stemmer mot 7 (7H) stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget i Vestre Aker aksepterer ikke Fylkesmannens omgjørelse av Oslo kommunes 
vedtak i saken da vi oppfatter det som bydelsutvalgets rett til å utøve skjønn i 
dispensasjonssøknader, og da det ved delegasjon av klagesaker til bydelsutvalget ikke er 
opplyst om at vi som politisk organ må søke juridisk assistanse og begrunne våre vedtak 
utover de formkrav vi er orientert om. 
 
Fylkesmannens vedtak 11. april 2007 innebærer at kommunens avslag på søknad om 
oppføring av enebolig, truffet i Bydelsutvalget Vestre Aker Bydel den 12. oktober 2006, 
oppheves.  Det normale når Fylkesmannen kjenner et vedtak ugyldig, dvs. opphever, er å 
sende saken tilbake til Bydelsutvalget for ny behandling.  Fylkesmannen må ikke sende 
tilbake, han kan omgjøre i tillegg.  Men begrunnelsen for at det er vanlig todelt:  Etter 
forvaltningsloven §34 er det en terskel for at Fylkesmannen kan omprøve det kommunale 
skjønnet.  Denne terskelen er helt fraværende hos Fylkesmannen i Oslo og Akershus. 
 
Fylkesmannen i Oslo og Akershus har innvilget dispensasjon fra reguleringsplanen Vinderen 
I (S-4022) av 17. desember 2003 §3.2 for plassering av enebolig nærmere grensene enn 4 
meter, se også plan- og bygningslovens §70.nr. 2,  Begge naboer i syd og nord som er 
påvirket av dispensasjonssøknaden, har ikke gitt sitt samtykke i saken, begge har levert inn 



protester.  Venstre ønsker også å påpeke at det er unnlatt å levere inn dispensasjonssøknad 
vedr. §3.6 Reguleringsplan Vinderen 1. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg stiller spørsmål om Fylkesmannen har hatt tilstrekkelig grunnlag og 
fått oversendt alle relevante dokumenter i sakens anledning.  I denne saken her er det i tillegg 
riktig å foreta befaring slik Vestre Aker Bydel har gjort.  Saken har vært meget grundig 
behandlet  flere BMS-møter og Bydelsutvalgsmøter utover høsten 2006.  Det har vært 
fremlagt mange dokumenter fra alle parter i saken, og ved fremmøte har alle parter vært 
invitert inn til å ytre sin mening i sakens anledning. 
 
Som begrunnelse for å overprøve Bydelsutvalgets vedtak anfører Fylkesmannen at vedtaket 
ikke er tilstrekkelig begrunnet i samsvar med kravene i Forvatlningslovens § 25.  
Fylkesmanen viser i denne sammeheng til en stemmeforklaring fra en enkelt representant i 
Høyre ved Harald J. Cappelen uten å ta med henvisning til saksdokumentene som 
Bydelsutvalget viser til i sin begrunnelse for alle vedtak som treffes i Bydelsutvalget og at 
denne begrunnelsen er i samsvar med formalkravene i Forvaltningslovens § 25.  Hensikten 
ved vedtaket i Vestre Aker bydel står fast og kan begrunnes ytterligere hvis Fylkesmannen 
ønsker dette. 
Vestre Aker bydelsutvalg finner det urimelig at en protokolltilførsel med tilleggsargument 
skal brukes til å svekke bydelsutvalgets legitimitet. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg vil uttrykke sin uro ved Fylkesmannens omgjørelse av Oslo 
kommunes vedtak i saken. 
 
I tillegg må det anføres at det er en saksbehandlingsfeil at det ikke fremgår av vedtaket at 
hensynet til det kommunale selvstyret ikke er vurdert i saken.  Vestre Aker bydelsutvalg 
henviser til forvaltningsloven §34, Vestre Aker bydelsutvalg stiller seg uforstående til at 
Fylkesmannen i en sak ref. 200604067-28 vedrørende Voksenkollveien 80 m.fl.  siste side 
skriver som begrunnelse ”Fylkesmannen legger ved avgjørelsen vekt på hensynet til det 
kommunale selvstyret jf. Forvaltningloven § 34.”  Dette var oppe til debatt i Bydelsutvalget 
nå 10. mai.  I en sak som Haakon den godes vei 6a som omhandler en rammetillatelse i et 
regulert område som denne, velger Fylkesmannen å gå på tvers av det kommunale selvstyret.  
For Vestre Aker bydelsutvalg virker dette ikke konsekvent. 
 
Dersom det nå skulle godtas prosjekter som tydelig avviker fra det som ble varslet om eller 
det dispenseres fra regler. For eksempel fordi de er til hinder for en enkelt utbyggers ønske 
om størrelse eller utforming av et bolighus, så virker det meget urimelig på andre grunneiere 
innenfor reguleringsområdet.  Områdets særlige karakter og bevaringsverdi skal ivaretas.  
Det er fullt mulig å bebygge tomten 39/432 innenfor reguleringsplanen og uten søknader om 
dispensasjoner.  Tiltakshaver kjøpte en liten tomt med en tidligere godkjent rammetillatelse i 
2002 for et lite bolighus på BRA 129m2 på et-og et halvt etasjes hus som tiltakshaver 
Kielland lot gå ut i oktober 2005 før innlevering søknad om ny rammetillatelse i desember 
2005 for et vesentlig større byggeprosjekt på BRA 243m2 i tre etasjer + terrasser over jord + 
garasje og boder under jord. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at det er ingen særlige grunner for å gi dispensasjon på 
avstandskravet mot nord, selv om dette er under bakkegrunn.  Det skal fra tiltakshavers side 
bygges en full etasje under jord, kun 1 meter fra nabogrensen.  Det er meget utstabile 
grunnmasser i området innenfor reguleringsplanen og spesielt i denne delen av Haakon den 
godes vei som saken gjelder.  Det har nylig vært et omfattende ras i nabolaget for mindre enn 
12 måneder siden.  Protester fra nabo skal ikke overkjøres når samtykke ikke er gitt, men tvert 
om protestert på. 
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Vestre Aker bydelsutvalg kan ikke se at det foreligger ”særlige grunner”, slik plan- og 
bygningslovens § 7 krever, for å dispensere fra loven og reguleringsplanen.  Vestre Aker 
bydelsutvalg vil tvert imot sterkt hevde at det foreligger særlige grunner for ikke å dispensere 
fra avstandskravet fordi en dispensasjon gir mulighet for å åpne opp for en bebyggelse som 
verken i form, proporsjoner eller bebyggelsesstruktur på langt nær er tilpasset 
omkringliggende bebyggelse. 
 
I vedtaket av 11. april 2007 skriver Fylkesmannen om det foreligger slike særlige grunner 
som skulle tilsi at man skal dispensere fra gjeldende reguleringsplan og plan- og 
bygningsloven.  Vestre Aker bydelsutvalg registrerer at Fylkesmannens begrunnelse til dels 
bygger på et direkte feil faktum og dels oppfattes begrunnelsen som meget urimelig.  
Vedrørende om feil faktum, er det pr. i dag direkte feil når vedtaket begrunnes med at en av 
de mest berørte naboer (nabo i syd Haakon den godes vei 4) skulle samtykke til brudd på 4 
meters grensen med å tillate et 10,95 meter høyt bygg kun 2,5 meter fra grensen.  Nabo i 
Haakon den godes vei 4 motsetter seg dette høye bygget så nært som 2,5 meter fra sin egen 
grense og samtykker ikke.  Protester fra også denne nabo blir overkjørt. 
 
Fylkesmannen skal ikke gå inn og overprøve begrunnelsen i saken.  Korrekt er å oppheve å 
sende saken tilbake til Bydelsutvalget og be Bydelsutvalget i Vestre Aker Bydel om å 
formulere en bedre begrunnelse eventuelt ta stilling til omgjøring av vedtaket.  Fylkesmannen 
skal ha svært gode grunner for å overstyre et kommunalt vedtak.  Det foreligger ikke her, 
 
Den mengden av dokumentasjon som foreligger i denne saken og som alle parter entydig 
(samtlige direkte naboer, mange indirekte naboer innenfor reguleringsplanen, Utvalget for 
Harmonisk fortetting, Ris Vel og Vestre Aker bydel) konkluderer med at dispensasjoner ikke 
bør gis, bør innebære en stor grad av hensyn fra Fylkesmannens side før man velger å sette 
Bydelsutvalgets skjønn til side. 
 

 Sak 105 /07  Forslag om innføring av avgiftsparkering i 
Vækerøveien ved nr. 193 

 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter Trafikketatens planer om innføring av avgiftsparkering i 
Vækerøveien ved nr. 193 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende tilleggsforslag:  1 av plassene reserveres 
funksjonshemmede. 
 
Venstres tilleggsforslag falt med 10 (8H+2Frp) stemmer mot 5 (2SV+2A+1V) stemmer. 
BMS-komiteens forslag ble deretter enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter Trafikketatens planer om innføring av avgiftsparkering i 
Vækerøveien ved nr. 193 
 

 Sak 106 /07  Miljøledelse/miljøeffektivitet i bydel Vestre Aker 
 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg slutter seg til bydelens innføring av miljøledelse. 



 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende tilleggsforslag: 
Vestre Aker bydelsutvalg ønsker at en politiker fra Bydelsutvalget tiltrer styringsgruppen. 
 
Venstres forslag falt med 12 (8H+2Frp+2SV) stemmer mot 3 (2A+1V) stemme. 
BMS-komiteens forslag ble deretter enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg slutter seg til bydelens innføring av miljøledelse. 
 

 Sak 107 /07  Fylkesmannens avgjørelse i klagesak - Dalsveien 10, 
Gnr.32 - Bnr. /235 oppføring enebolig 

 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Fylkesmannens vedtak i saken vedrørende dispensasjon fra reguleringsplan for oppføring av 
ny enebolig i Dalsveien 10 tas til orientering. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Fylkesmannens vedtak i saken vedrørende dispensasjon fra reguleringsplan for oppføring av 
ny enebolig i Dalsveien 10 tas til orientering. 
 

 Sak 108 /07  Bydel Vestre Aker, fartssoning i samleveier.  Byrådens 
sak nr. 2/2007 

 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg tar Byrådens sak vedrørende fartssoning i samleveier til 
orientering. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg tar Byrådens sak vedrørende fartssoning i samleveier til 
orientering. 
 

 Sak 109 /07  Varsel om politisk forkastet planvedtak - Bjørnveien 74 
og 109 m. fl. 

 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg tar varsel om politisk forkastet planvedtak i Bjørnveien 74 og  
109 mfl. i bydel Vestre Aker til orientering. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg tar varsel om politisk forkastet planvedtak i Bjørnveien 74 og  
109 mfl. i bydel Vestre Aker til orientering. 
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 Sak 110 /07  Gjøaveien og Holmenveien ønske om tiltak for å hindre 
gjennomkjøring 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg tar Samferdseletatens trafikktelling/fartsmåling og konklusjon ut fra 
dette til orientering; noe som medfører at det ikke igangsettes tiltak hverken i Holmenveien 
eller i Gjøaveien. 
 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg aksepterer ikke at skilt om gang- og sykkelvei er fjernet da det er i 
tråd med reguleringen. Bydelsutvalget ber administrasjonen klage til Politiet på vedtaket og 
anmode om at det fjernede skiltet settes opp igjen snarest. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg aksepterer ikke at skilt om gang- og sykkelvei er fjernet da det er i 
tråd med reguleringen. Bydelsutvalget ber administrasjonen klage til Politiet på vedtaket og 
anmode om at det fjernede skiltet settes opp igjen snarest. 
 

 Sak 111 /07  Ad evaluering av trafikksanering av boligområde 
mellom Sørkedalsveien og Griniveien for å hindre 
gjennomkjøring 

 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg tar opprop og underskrifter vedrørende erfaringen med 
trafikksanering i boligområdet mellom Sørkedalsveien og Griniveien til orientering. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg tar opprop og underskrifter vedrørende erfaringen med 
trafikksanering i boligområdet mellom Sørkedalsveien og Griniveien til orientering. 
 

 Sak 112 /07  Vedr. plassering av flerbrukshall og idrettsbaner på 
Voksen 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg tar brev til Oslo Idrettskrets av 22.04.2007 fra Hovseterkomiteen til 
orientering. 
 
BMS-komiteens forslag til vedtak: 
 
Vestre Aker bydelsutvalg tar brev til Oslo Idrettskrets av 22.04.2007 fra Hovseterkomiteen til 
orientering. 
Vestre Aker bydelsutvalg vil imidlertid påpeke at det langs den ene langside må etableres et 
delanlegg for friidrett. Dette må minimum bestå av 4 sprintstriper, samt 2 graver for 
lengdehopp og høydehopp. 



 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg tar brev til Oslo Idrettskrets av 22.04.2007 fra Hovseterkomiteen til 
orientering. 
Vestre Aker bydelsutvalg vil imidlertid påpeke at det langs den ene langside må etableres et 
delanlegg for friidrett. Dette må minimum bestå av 4 sprintstriper, samt 2 graver for 
lengdehopp og høydehopp. 
 

 Sak 113 /07  Sykkelveier i Vestre Aker 
 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg tar saken til orientering. 
 
Karen C. Matheson Seem (Frp) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg ber Samferdselsetaten for kommunale veier om en gjennomgang av 
sykkelveier i Vestre Aker bydel og opprioritere planlagte prosjektere og utarbeide nye.  
Særlig ønsker Vestre Aker bydelsutvalg en ny sykkel/gang/rulleskivei i Sørkedalen hvor 
behovet er særlig stort og det stadig er trafikkfarlige situasjoner.  
 
Anette Prøis Fearnley (SV) fremmet følgende forslag til vedtak:   
I forbindelse med bygging av Røa-tunnel skal en del veier i bydelen omreguleres.  Vestre 
Aker bydelsutvalg ber Statens vegvesen vurdere muligheten for å endre reguleringsplanen for 
Griniveien fra den planlagte rundkjøringen ved Grinibrua til Røakrysset fra normal ferdsel til 
gang/sykkesti i forbindelse med bygging av Røa-tunnel. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber Samferdselsetaten prioritere anlegging av sykkeltrase i 
Sørkedalen.  I tillegg til at Sørkedalen brukes i stor grad av trafikanter på rulleski og syklister, 
vil en anlegging av slik sykkelsti øke bruken for barnefamilier, samt at tilgjengeligheten til 
Nordmarka vil øke betraktelig for beboere i Vestre Aker. 
 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende tilleggsforslagforslag:  Alle fremlagte forslag sendes 
BMS-komiteen for behandling i neste møte.    
 
BMS-komiteens forslag med Arild Gjervan (H) tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg tar saken til orientering. 
 
Alle fremlagte forslag sendes BMS-komiteen for behandling i neste møte.    
 

 Sak 114 /07  Turveier i Vestre Aker 
 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg tar saken til orientering. 
 
 
 
Karen C. Matheson Seem (Frp) fremmet følgende forslag til vedtak: 
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Vestre Aker bydelsutvalg ber Friluftsetaten om en oppgradering av eksisterende turveier.  Vi 
ønsker bedre skilting, lyssetting og informasjon til beboerne/brukerne.  Vi ønsker også at 
disse vintervedlikeholdes med tanke på barnevogn, rullestol og rullatorbruk.  Vi ønsker at nye 
turveier også vurderes i relasjon til den nye utbyggingen av Holmenkollen/Midtstuen-område. 
 
Gunnar Stavnes (H) fremmet følgende tilleggsforslag;  Frp’s forslag oversendes BMS-
komiteen med oversikt over Turveier i gamle Vinderen bydel.  
 
Høyres tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg tar saken til orientering 
 
Frp’s forslag oversendes BMS-komiteen med oversikt over Turveier i gamle Vinderen bydel. 
 

 Sak 115 /07  Lokalt klimaengasjement spørsmål fra Venstre 
 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg tar saken til orientering. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg tar saken til orientering. 
 

 Sak 116 /07  Oppgradering av Bogstad golfbane Høringssak 
befaring 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter Friluftsetatens foreløbige forslag til vedtak i saken 
vedrørende oppgradering av Bogstad golfbane. 
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter ikke Friluftsetatens forslag til vedtak i sak om oppgradering 
av Bogstd golfbane da landskapsbildet vil bli endret, da bydelen ikke tåler den ekstra 
trafikkbelastning 80.000 tonn sand utgjør, og da det totalt vil bli for store miljøkonsekvenser,  
Vestre Aker bydelsutvalg vil peke på at området og omgivelsene er sårbart og at man ikke har 
den nødvendige infrastruktur for denne type anleggs- og fraktaktivitet.  Vestre Aker 
bydelsutvalg er alvorlig bekymret for den belastning dette vil vøre for skolebarn og eldre. 
 
Karen C. Matheson Seem (Frp) fremmet følgende forslag til vedtak: 
1. Oslo golfklubbs plan for oppgradering av Bogstad golfbane godkjennes, slik den er 

beskrevet under punkt 2. 
2. Oslo golfklubb utarbeider en plan for fjerning av eksisterende trær og nyplanting av trær.  

Planen legges fram for Friluftsetaten til godkjenning før anleggsarbeidene igangsettes. 
3. Oslo golfklubb utarbeider i samråd med Samferdselsetaten og Vestre Aker bydel en 

bindende transportplan for massetransporten til golfbanen. 
4. Oppgradering av golfbanen åpner for en utvidet vanlig bruk og større stevner, slik at de 

trafikkmessige og parkeringsmessige konsekvenser av dette også må vurderes. 



5. Oppgraderinger må ikke medføre redusert offentlig vinterbruk etter avslutning av 
anleggstiden. 

 
Venstres forslag falt med 14 (8H+2Frp+2SV+2A) stemmer mot 1 (1V) stemme. 
 
Frp’s forslag  
Punkt 1 ble vedtatt med 14 (8H+2Frp+2SV+2A) stemmer mot 1 (1V) stemme  
Punkt 2 ble vedtatt med 14 (8H+2Frp+2SV+2A) stemmer mot 1 (1V) stemme  
Punkt 3 ble enstemmig vedtatt. 
Punkt 4 falt med med 10 (8H+2A) stemmer mot 5 (2Frp+SV+1V) stemmer 
Punkt 5 falt med 13 (8H+2SV+2A+1V stemmer mot 2 (2Frp) stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
1. Oslo golfklubbs plan for oppgradering av Bogstad golfbane godkjennes, slik den er 

beskrevet under punkt 2. 
2. Oslo golfklubb utarbeider en plan for fjerning av eksisterende trær og nyplanting av trær.  

Planen legges fram for Friluftsetaten til godkjenning før anleggsarbeidene igangsettes. 
3. Oslo golfklubb utarbeider i samråd med Samferdselsetaten og Vestre Aker bydel en 

bindende transportplan for massetransporten til golfbanen. 
 

 Sak 117 /07  Lillevannsveien 65 C-D - Bebyggelsesplan - Varsel om 
politisk vedtak 

 
BMS-komiteens forslag til vedtak 
Vestre Aker Bydelsutvalg tar Byutviklingskomiteens vedtak datert 11.4.2007  vedrørende 
bebyggelsesplan for Lillevannsvannsveien 65 C-D til orientering. 
 
Bjørn Øiulfstad (H) fremmet følgende forslag til brev sendt Oslo Bystyre: 
Utbygging på Voksenkollen – uttalelse fra Bydelsutvalget i Vestre Aker i forbindelse med 
utbygging av Voksenkollområdet – krav om umiddelbar innføring av 
rekkefølgebestemmelsen. 
 
Det er sterkt beklagelig at Byutviklingskomiteen i sitt møte 7. juni 2007 vedtok en 
bebyggelsesplan for Voksenkollveien 3. 
 
Byutviklingskomiteen burde som en konsekvens av omfanget av utbyggingen i 
Voksenkollveien 3, ha nedlagt et bygge- og deleforbud i området, inntil det er utarbeidet 
oppdaterte planer for regulering av området.  Bydelsutvalget i Vestre Aker gikk under 
behandlingen av saken i utvalget i mot utbygging.  De lokale synspunkter og vurderinger la 
Byutviklingskomteen ikke vekt på når de fattet sitt vedtak. 
 
En konsekvens av dette vedtaket er at vi får en gradvis og ukontrollerbar nedbygging av hele 
området på Voksenkolen.  Saksbehandling gjennom enkeltsaker er uheldig.  Og denne 
konkrete saken viser med all tydelighet at kommunens planlegging av større 
utbygging/fortettings prosjekter er mangelfull.  Den nærmest totale mangel på vurderinger av 
konsekvensene av enkeltsaker (byggeprosjekter) viser at Oslo kommune må legge om til en 
helt ny måte og behandle byggesaker på.  Vår bydel lider av at forskjellige byggeprosjekter 
ikke sees i sammenheng.  Konsekvensene for miljøet eller byens profil tas det overhode ikke 
hensyn til i saksbehandlingen.  Den eneste akseptable løsning for lokalmiljøet er å innføre 
rekkefølgebestemmelsen på nytt.  En slik bestemmelse vil i realiteten innebære et dele- og 
byggeforbud i området, men det er det vi nå har behov for.  Vi må gjenvinne kontrollen med 
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fortetningen i bydelen, og den eneste mulighet vi i realiteten har er å gjeninnføre 
rekkefølgebestemmelsen. 
 
I dag er det slik at i byggesaker tas det ikke hensyn til sammenhengen mellom utbygging og 
behovet for ny infrastruktur eller oppgradering av eksisterende infrastruktur, herunder behovet 
for nye veier, oppgradering av eksisterende veier, nye barnehager, skoler, idrettsanlegg og 
sykehjem blir resultatet ikke godt for noen parter.  Det vurderes heller ikke om det er 
tilgjengelige tomter til bruk for offentlige formål som barnehager.  Dette er særdeles uheldig 
noe vi ser hver dag som en følge av mangel på barnehageplasser.  Den økte støy og 
forurensingen som økt biltrafikk skaper er overhodet ikke med i byplanleggernes vurderinger. 
 
Når enkeltsaker kan bidra til å endre Oslos profil er det noe som er riktig galt.  Noe må gjøres 
og det raskt av Bystyret for å stoppe en særdeles uheldig praksis og utvikling i byggesaker. 
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker krever derfor at rekkefølgebestemmelsen på nytt innføres som 
hovedprinsipp i regulering av større byggeprosjekter.  Planlagte veier og annen offentlig 
infrastruktur må være på plass før det tillates igangsatt større byggeprosjekter. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Følgende brev sendes Bystyret 
Utbygging på Voksenkollen – uttalelse fra Bydelsutvalget i Vestre Aker i forbindelse med 
utbygging av Voksenkollområdet – krav om umiddelbar innføring av rekkefølgebestemmelsen. 
 
Det er sterkt beklagelig at Byutviklingskomiteen i sitt møte 7. juni 2007 vedtok en 
bebyggelsesplan for Voksenkollveien 3. 
 
Byutviklingskomiteen burde som en konsekvens av omfanget av utbyggingen i Voksenkollveien 
3, ha nedlagt et bygge- og deleforbud i området, inntil det er utarbeidet oppdaterte planer for 
regulering av området.  Bydelsutvalget i Vestre Aker gikk under behandlingen av saken i 
utvalget i mot utbygging.  De lokale synspunkter og vurderinger la Byutviklingskomteen ikke 
vekt på når de fattet sitt vedtak. 
 
En konsekvens av dette vedtaket er at vi får en gradvis og ukontrollerbar nedbygging av hele 
området på Voksenkolen.  Saksbehandling gjennom enkeltsaker er uheldig.  Og denne 
konkrete saken viser med all tydelighet at kommunens planlegging av større 
utbygging/fortettings prosjekter er mangelfull.  Den nærmest totale mangel på vurderinger av 
konsekvensene av enkeltsaker (byggeprosjekter) viser at Oslo kommune må legge om til en 
helt ny måte og behandle byggesaker på.  Vår bydel lider av at forskjellige byggeprosjekter 
ikke sees i sammenheng.  Konsekvensene for miljøet eller byens profil tas det overhode ikke 
hensyn til i saksbehandlingen.  Den eneste akseptable løsning for lokalmiljøet er å innføre 
rekkefølgebestemmelsen på nytt.  En slik bestemmelse vil i realiteten innebære et dele- og 
byggeforbud i området, men det er det vi nå har behov for.  Vi må gjenvinne kontrollen med 
fortetningen i bydelen, og den eneste mulighet vi i realiteten har er å gjeninnføre 
rekkefølgebestemmelsen. 
 
I dag er det slik at i byggesaker tas det ikke hensyn til sammenhengen mellom utbygging og 
behovet for ny infrastruktur eller oppgradering av eksisterende infrastruktur, herunder 
behovet for nye veier, oppgradering av eksisterende veier, nye barnehager, skoler, 
idrettsanlegg og sykehjem blir resultatet ikke godt for noen parter.  Det vurderes heller ikke 
om det er tilgjengelige tomter til bruk for offentlige formål som barnehager.  Dette er 



særdeles uheldig noe vi ser hver dag som en følge av mangel på barnehageplasser.  Den økte 
støy og forurensingen som økt biltrafikk skaper er overhodet ikke med i byplanleggernes 
vurderinger. 
 
Når enkeltsaker kan bidra til å endre Oslos profil er det noe som er riktig galt.  Noe må 
gjøres og det raskt av Bystyret for å stoppe en særdeles uheldig praksis og utvikling i 
byggesaker. 
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker krever derfor at rekkefølgebestemmelsen på nytt innføres som 
hovedprinsipp i regulering av større byggeprosjekter.  Planlagte veier og annen offentlig 
infrastruktur må være på plass før det tillates igangsatt større byggeprosjekter 
 

 Sak 118 /07  Skolebehovsplan 2007 - 2017 invitasjon til høring 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Følgende brev sendes til Utdanningsetaten: 
 

”Bydel Vestre Aker har fått høringsutkast til skolebehovsplan 2007-2017. Bydelen har 
spesielt engasjert seg i lokaler til ungdomsskole, da utdanningsetaten i planen beskiver at 
dette er et problem uten å komme med tilfredstillende tiltak for å bedre situasjonen.  
I beskrivelsen sies det at det ikke er ledig kapasitet på Midtstuen ungdomsskole, og at skolen i 
tillegg mangler spesialrom og grupperom. Ris ungdomsskole har elever i paviljong, og har et 
stort rehabiliteringsbehov, ligger støyutsatt til og har et dårlig innemiljø. Hovseter 
ungdomskole er ikke nevnt, men tabellene viser at  det er et belegg på 110%. 
Bydelsutvalget i Vestre Aker er sterkt uenig i den modell som skisseres som mulig løsning på 
dette. 
Det foreslåes å løse kapasitetsbehovet ved å øke kapasiteten på Majorstuen skole, for deretter 
regulere inntaksområdene slik at elevene fra Vestre Aker forflyttes nedover mot Majorstuen. I 
tillegg kan vi risikere at det fortsatt blir paviljonger på Ris ungdomsskole som da skal ta 
elever fra Nordre Aker.  
Bydelsutvalget mener at Utdanningsetaten har beskrevet et sterkt behov for ny ungdomskole i 
bydel Vestre Aker.  Dette er noe vi som bor i bydelen har ment lenge, også fordi vi vet at det 
er foreslått og vedtatt utbygginger i bydelen som det ikke er tatt hensyn til i 
skolebehovsplanen. Dette gjelder bl.a. Røa sentrum med 600 boenheter, Orreskogen med 61 
enheter, utbyggingen rundt Vinderen med andre , samt gitte føringer for store utbygginger 
rundt Slemdal  Ut fra dette er det behov for nye skoleplasser spesielt på ungdomstrinnet.  
 
Vi mener at det må bygges ny ungdomsskole i bydelen, og henviser til vår uttalelse i 
forbindelse med reguleringsplan for Bjørnveien 74-109. Bydelsutvalget har i denne saken 
anmodet om at kommunen erverver denne tomten til skoleformål, idrettsanlegg og barnehage. 
Vi ber Utdanningsetaten arbeide for at tomten erverves og at det bygges ny ungdomskole i 
planperioden. 
 
Vi kan ikke akseptere en løsning hvor våre barn blir transportert til skoler utenfor bydelen.  
Bydelen har en tomt som er regulert til skoleformål (nevnt i skolebehovsplanen) er ikke nevnt 
i saken og må innarbeides i denne rullerende skolebehovsplanen.” 
 
Gunnar Stavnes (H) fremmet følgende forslag til uttalelse: 
Skolebehovsplan 2007 – 2016 
 
Vi viser til høringsbrev av 6. juni 2007, hvor bydel Vestre Aker inviteres til å uttale seg om 
Utdanningsetatens forslag til rullering av skolebehovsplan for Oslo for 2007-2016. 
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Denne skolebehovsplan bygger på skolebehovsplanen 2006- 2015. Hovedpunktene til den 
årlige rullering er: 
 

• Oppdatering av elevtallsprognoser 
• Forslag til etablering av nye skoler/utvide elevkapasitet som følge av boligbygging 

 
Bydelsutvalg Vestre Aker har valgt å konsentrere seg om Grunnskolen. 
 
Bydelsutvalget er av den oppfatning at høringsdokumentets hovedpunkter for noen av den 
argumentasjon som føres har mangler. Bydelsutvalget begrunnelse for denne påstand er som 
følger. 
 
Bydelsutvalget har merket seg avsnitt 2.3.1 om beregning av kapasitet for grunnskolen. 
Planmålet om 85 – 90% oppfylling kan synes å være tilfredsstillende, men i og med at disse 
planmål er knyttet til regionen, vil dette medføre store lokale utfordringer.  
 
Når region Vest omfatter Bydel Ullern, Vestre- og deler av Nordre Aker, med til dels lite 
tilrettelagt offentlig tversgående kommunikasjon, som binder disse områder sammen samtidig 
som det er en meget stor variasjon av skoleanleggenes alder, synes en slik oppfyllings grad å 
være noe høy.  Bydelsutvalget viser til de mangler, skolene selv har pekt på, om manglende 
grupperom, spesialutstyr osv.(pkt.2.3.1 side 8), som Kunnskapsløftet forutsetter. 
 
Ved å se beregningsgrunnlaget pkt. 2.3.1 i sammenheng med pkt.3, elevtallsfremskivinger i 
grunnskolen, med tilhørende fargekoder, tilhører region vest en region som krever at 
elevtallsutviklingen må følges nøye, særlig på ungdomstrinnet. Fargekoden som gjelder for 
ledig kapasitet er ikke påfallende stor for denne region. Fargekodene som viser til:  

• Nærmer seg oppfylling 
• Utviklingen må følges 
• Kapasitetsmangel 

viser klart at denne region må utvide B og U kapasiteten i planperioden. 
 
Bydelsutvalget er bare delvis enig i de vurderinger som er gjort i 4.5.4.1 for området Hovseter 
– Røa – Grindbakken og Voksen som for området Holmenkollen – Vinderen – Slemdal og 
Ris. Det anses som oppsiktsvekkende at utdanningsetaten i pkt 4.2.4.1 i sin omtale med 
tilhørende forslag til løsninger fremmer forslag i 3 punkter som involverer Vinderen skole 
uten at dette taes med eller refereres til i vurderingene gjort under pkt. 4.5.4.1. 
 
Bydelsutvalget kan ikke anbefale noen av de 3 forslag til strukturelle grep som 
utdanningsetaten gjør i 4.2.4.1. Bydelsutvalget finner det uakseptabelt at elever fra Vinderen 
skole skal henvises til Majorstuen skole. 
 
Det kan tyde på at den kraftige utbygging av Røa senter, med 650 nye boenheter og nærmer 
100 boenheter i Skogen / Voksenkollen ikke er innarbeidet i beregningsgrunnlaget. Bogstad 
skole er allerede med eksisterende befolkningsgrunnlag å betrakte som å falle inn under 
begrepet Kapasitets mangel.  
 
Med denne bakgrunn er bydelsutvalget av den mening at også arbeidet med å planlegge og 
bygge en ny barneskole på ”Anne Kure” tomten må starte uten opphold. 
 



Tallgrunnlaget viser videre helt entydig at det må tilrettelegges for en ny Ungdoms skole på 
”Storebrandtomten”.(Bjørnveien 74 – 109). Bydelsutvalget har allerede i 2005 anmodet Oslo 
kommune til å erverve denne tomten til skoleformål, idrettsanlegg og barnehage. 
 
Det anses som meget lite realistisk og ikke minst lite brukervennlig å løse kapasitetsproblemet 
ved Hovseter gjennom den foreslåtte grensejustering med Midtstuen, da  ved en overføring, 
bare av dagens kapasitetsmangel på Hovseter, vil  medføre en tilnærmet sprengt kapasitet 
også på Midtstuen 
 
Når det gjelder Ris skole er det grunn til å minne om at dette er en skole som miljømessig har 
spesielt store utfordringer gjennom det at hele skole anlegget ligger innen for et område av 
100 m, fra Ring 3.  
 
Ris har ikke ledig kapasitet. Skolen har ”levd” med paviljong løsninger siden 1960, hvilket 
tilsier at det også her er nødvendig med at etaten starter opp et arbeid med å utvikle dette 
skole anlegget til å kunne møte Kunnskapsløftets intensjoner. 
 
Bydelsutvalget miner om de spesielle miljømessige utfordringer dette skole anlegg står 
overfor gjennom sitt meget påtrengende nærvær av Ring 3. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Skolebehovsplan 2007 – 2016 
 
Vi viser til høringsbrev av 6. juni 2007, hvor bydel Vestre Aker inviteres til å uttale seg om 
Utdanningsetatens forslag til rullering av skolebehovsplan for Oslo for 2007-2016. 
 
Denne skolebehovsplan bygger på skolebehovsplanen 2006- 2015. Hovedpunktene til den 
årlige rullering er: 
 

• Oppdatering av elevtallsprognoser 
• Forslag til etablering av nye skoler/utvide elevkapasitet som følge av boligbygging 

 
Bydelsutvalg Vestre Aker har valgt å konsentrere seg om Grunnskolen. 
 
Bydelsutvalget er av den oppfatning at høringsdokumentets hovedpunkter for noen av den 
argumentasjon som føres har mangler. Bydelsutvalget begrunnelse for denne påstand er som 
følger. 
 
Bydelsutvalget har merket seg avsnitt 2.3.1 om beregning av kapasitet for grunnskolen. 
Planmålet om 85 – 90% oppfylling kan synes å være tilfredsstillende, men i og med at disse 
planmål er knyttet til regionen, vil dette medføre store lokale utfordringer.  
 
Når region Vest omfatter Bydel Ullern, Vestre- og deler av Nordre Aker, med til dels lite 
tilrettelagt offentlig tversgående kommunikasjon, som binder disse områder sammen samtidig 
som det er en meget stor variasjon av skoleanleggenes alder, synes en slik oppfyllings grad å 
være noe høy.  Bydelsutvalget viser til de mangler, skolene selv har pekt på, om manglende 
grupperom, spesialutstyr osv.(pkt.2.3.1 side 8), som Kunnskapsløftet forutsetter. 
 
Ved å se beregningsgrunnlaget pkt. 2.3.1 i sammenheng med pkt.3, elevtallsfremskivinger i 
grunnskolen, med tilhørende fargekoder, tilhører region vest en region som krever at 
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elevtallsutviklingen må følges nøye, særlig på ungdomstrinnet. Fargekoden som gjelder for 
ledig kapasitet er ikke påfallende stor for denne region. Fargekodene som viser til:  

• Nærmer seg oppfylling 
• Utviklingen må følges 
• Kapasitetsmangel 

viser klart at denne region må utvide B og U kapasiteten i planperioden. 
 
Bydelsutvalget er bare delvis enig i de vurderinger som er gjort i 4.5.4.1 for området 
Hovseter – Røa – Grindbakken og Voksen som for området Holmenkollen – Vinderen – 
Slemdal og Ris. Det anses som oppsiktsvekkende at utdanningsetaten i pkt 4.2.4.1 i sin omtale 
med tilhørende forslag til løsninger fremmer forslag i 3 punkter som involverer Vinderen 
skole uten at dette taes med eller refereres til i vurderingene gjort under pkt. 4.5.4.1. 
 
Bydelsutvalget kan ikke anbefale noen av de 3 forslag til strukturelle grep som 
utdanningsetaten gjør i 4.2.4.1. Bydelsutvalget finner det uakseptabelt at elever fra Vinderen 
skole skal henvises til Majorstuen skole. 
 
Det kan tyde på at den kraftige utbygging av Røa senter, med 650 nye boenheter og nærmer 
100 boenheter i Skogen / Voksenkollen ikke er innarbeidet i beregningsgrunnlaget. Bogstad 
skole er allerede med eksisterende befolkningsgrunnlag å betrakte som å falle inn under 
begrepet Kapasitets mangel.  
 
Med denne bakgrunn er bydelsutvalget av den mening at også arbeidet med å planlegge og 
bygge en ny barneskole på ”Anne Kure” tomten må starte uten opphold. 
 
Tallgrunnlaget viser videre helt entydig at det må tilrettelegges for en ny Ungdoms skole på 
”Storebrandtomten”.(Bjørnveien 74 – 109). Bydelsutvalget har allerede i 2005 anmodet Oslo 
kommune til å erverve denne tomten til skoleformål, idrettsanlegg og barnehage. 
 
Det anses som meget lite realistisk og ikke minst lite brukervennlig å løse kapasitetsproblemet 
ved Hovseter gjennom den foreslåtte grensejustering med Midtstuen, da  ved en overføring, 
bare av dagens kapasitetsmangel på Hovseter, vil  medføre en tilnærmet sprengt kapasitet 
også på Midtstuen 
 
 
Når det gjelder Ris skole er det grunn til å minne om at dette er en skole som miljømessig har 
spesielt store utfordringer gjennom det at hele skole anlegget ligger innen for et område av 
100 m, fra Ring 3.  
 
Ris har ikke ledig kapasitet. Skolen har ”levd” med paviljong løsninger siden 1960, hvilket 
tilsier at det også her er nødvendig med at etaten starter opp et arbeid med å utvikle dette 
skole anlegget til å kunne møte Kunnskapsløftets intensjoner. 
 
Bydelsutvalget miner om de spesielle miljømessige utfordringer dette skole anlegg står 
overfor gjennom sitt meget påtrengende nærvær av Ring 3. 
 
 

 Sak 119 /07  Fullmakt i sommerferieperioden til arbeidsutvalget 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 



Arbeidsutvalget i bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 15.06.2007 til 05.09.2007.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 06.09.2007.  
 
Terje Bjøro (V) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg er en av 4 direktevalgbydeler.  I tillegg er bydelen forsøksbydel 
med en rekke nye saksområder.  Av den grunn er det ikke forsvarlig å ha en henimot tre 
måneders pause for bydelsutvalget.  På den måten svekker man de folkevalgtes innflytelse og 
overlater makt/innflytelse gitt fra velgerne i direktevalg til administrasjonen eller AU med 
politikere utvalg av partiene, og der ikke alle valgte partier/partigrupper er representert. 
 
Det gis ikke sommerfullmakt til AU før utvalget har medlemmer fra alle partier/partigrupper. 
Det må ikke gå mer enn 6 uker mellom møter i bydelsutvalget. 
Det innkalles til ekstraordinært møte i bydelsutvalget i august. 
Venstres gruppe kommer til, dersom BU gir fullmakt, til å kreve innsyn i alle sakspapirer og 
innkalling. 
 
Venstres forslag falt med 12 (8H+2Frp+2A) stemmer mot 3 (2SV+1V) stemmer. 
Bydelsdirektørens forslag ble vedtatt med 12 (8H+2Frp+2A) stemmer mot 3 (2SV+1V) 
stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Arbeidsutvalget i bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 15.06.2007 til 05.09.2007.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 06.09.2007.  
 

 Sak 120 /07  Årsrapport for tilsynsutvalget for hjemmetjenesten i 
bydel Vestre Aker 2006 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar årsrapporten for Tilsynsutvalget for hjemmetjenesten i Bydel Vestre Aker 
for 2006 til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar årsrapporten for Tilsynsutvalget for hjemmetjenesten i Bydel Vestre Aker 
for 2006 til orientering. 
 

 Sak 121 /07  Årsrapport for Vestre Aker uteteam 2006 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar årsrapport for Vestre Aker uteteam 2006 til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar årsrapport for Vestre Aker uteteam 2006 til orientering. 
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 Sak 122 /07  Serviceerklæreinger for helsestasjons- og 
skolehelsetjenesten i Vestre Aker. 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til forslag til serviceerklæringer for helsestasjons- og 
skolehelsetjenesten. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til forslag til serviceerklæringer for helsestasjons- og 
skolehelsetjenesten. 
 

 Sak 123 /07  Kommunerevisjonens oppsummering av 
regnskapsrevisjonen 2006 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar Kommunerevisjonens oppsummering av regnskapsrevisjonen til 
orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar Kommunerevisjonens oppsummering av regnskapsrevisjonen til 
orientering. 
 

 Sak 124 /07  Tertialrapport og tertialstatistikk pr 30.04.07 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar tertialrapporten og tertialstatistikken til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar tertialrapporten og tertialstatistikken til orientering. 
 

 Sak 125 /07  Status barnehageutbygging 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om status for nye barnehageplasser til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens sak om status for nye barnehageplasser til orientering. 



 Sak 126 /07  Bruk av kun "Fairtrade-kaffe" i Vestre Aker 
bydelsadministrasjon og bydelsutvalg 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker vil sørge for at fremtidige avtaler inngås med leverandører som leverer 
varer som er merket ”Fairtrade” 
 
Bydelsdirektørens forslag falt med 10 (8H+2Frp) stemmer mot 5 (2SV+2A+1V) stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Administrasjonens forslag falt 
 

 Sak 127 /07  Vinderen Helsestasjon - sak fra Sosialistisk 
Venstreparti 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar saken til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble vedtatt med 10 (8H+2Frp) stemmer mot 5 (2SV+2A+1V) 
stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget tar saken til orientering 
 

 Sak 128 /07  Protokoll fra BU-møte 12. april 2007- ferdigbehandling 
av sak 78/07 

 
Sak 78/07 
Det ble fremmet følgende omforente forslag til vedtak: 
Sak legges fram i Bydelsutvalget til neste møte om kostnadsoverslag for reetablering av 
helsestasjon på Vinderen. 
 
Forslaget ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Sak legges fram i Bydelsutvalget til neste møte om kostnadsoverslag for reetablering av 
helsestasjon på Vinderen. 

 Sak 129 /07  Komitereferater møte 14. juni 2007. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Protokoll fra Rådet for funksjonshemmede 16.04.07 tas til orientering 
2. Protokoll fra BMS-komiteens møte 29.05.07 tas til orientering 
3. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen  04.06.07  tas til orientering 
4. Protokoll fra Eldrerådet 04.06.07 tas til orientering 
5. Protokoll fra AU 06.06.07 tas til orientering  
6. Protokoll fra AMU 11.06.07 tas til orientering 
7. Protokoll fra MBU 11.06.07 tas til orientering 
8. Protokoll fra Ungdomsrådet 05.06.07 tas til orientering 
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Bydelsutvalgets vedtak: 
1. Protokoll fra Rådet for funksjonshemmede 16.04.07 tas til orientering 
2. Protokoll fra BMS-komiteens møte 29.05.07 tas til orientering 
3. Protokoll fra helse- og sosialkomiteen  04.06.07  tas til orientering 
4. Protokoll fra Eldrerådet 04.06.07 tas til orientering 
5. Protokoll fra AU 06.06.07 tas til orientering  
6. Protokoll fra AMU 11.06.07 tas til orientering 
7. Protokoll fra MBU 11.06.07 tas til orientering 
8. Protokoll fra Ungdomsrådet 05.06.07 tas til orientering 
 

 Sak 130 /07  Støtte til opprop for afghanere 
 
Venstres forslag til vedtak 
Vi støtter afghanere! 
 
Vi folkevalgte i Vestre Aker bydelsutvalg ønsker å gi vår støtte til afghanske asylsøkere som 
har søkt og trenger beskyttelse i Norge inntil situasjonen for disse asylsøkere er blitt trygg i 
Afghanistan. 
 
Vi ønsker deres marsj velkommen til Oslo og vil bidra til at folkevalgte stiller opp for å høre 
på deres budskap 16. juni.  Vi setter pris på at afghanske asylsøkere gjennom sin fredelige 
marsj ytrer sine meninger og synspunkter overfor det norske folket og politiske myndigheter. 
 
Vi er vitne til at situasjonen i Afghanistan blir forverret, det betyr at sakene kommer i et annet 
lys enn da Utlendingsdirektoratet og Utlendingsnemnda først vurderte dem.  Derfor bør 
sakene opp på nytt. 
 
Vi oppfordrer regjeringa til å sørge for at de som ikke gis status som politiske flyktninger, får 
anledning til å bli ut fra ”særlig sterke menneskelige hensyn”. 
 
På bakgrunn av at flere hundre tusen flyktninger er sendt tilbake til Afghanistan fra 
nabostatene, ber vi regjeringa utarbeide en rapport om hva slags forhold til nå tilbys 
flyktninger som nå blir sendt tilbake fra Norge og andre land. 
 
Trond Lind Petersen (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Saken avvises. 
  
Høyres forslag ble vedtatt med 12 (8H+2Frp+2A) stemmer mot 3 (2SV+1V) stemmer. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Saken avvises. 
 
Møtet slutt kl. 21.30 
 
 
 
Elin Horn Galtung       Anne Marie Nordby 
Leder         Sekretær 
 
NOTAT: 26.10.2006  



Jan Hagen 
Bydel Vestre Aker 
 
 
KOSTNADSKREVENDE BRUKERE OG REFUSJONSORDNINGEN OVERFOR 
BYDELENE. 
 
Gjeldende refusjonsordning for kostnadskrevende brukere innebærer at det kun er 
lønnskostnader direkte knyttet til bruker som skal være med i selve refusjonsgrunnlaget.  
Videre er det slik at ordningen ikke omfatter barnevernskostnader og kostnader knyttet til 
brukere over 67 år.  Begge disse gruppene har enkeltbrukere som til dels er svært 
kostnadskrevende, men som ikke omfattes av refusjonsordningen.  Utgifter knyttet til brukere 
som ikke er omfattet av refusjonsordningen er ikke tatt med i det videre resonnement under. 
 
For en bruker hvor utgiftene ligger i intervallet 2,5 mill.-5 mill. anslås andelen utgifter ut over 
lønnskostnadene til ca. 0,5 mill.  De resterende lønnskostnadene refunderes etter følgende 
mal: 0-1 mill. dekkes av bydelen, 1,0-1,4 mill. dekkes 50% av bydelen og 50% av 
refusjonsordningen.  Utgifter ut over 1,4 mill. dekkes 20% av bydelen og 80% av 
refusjonsordningen. 
 
Dette innebærer at en bydel har følgende egenandeler og refusjoner:   
    bydelens andel  refusjon 
kostnad på 2,5 mill.   1,8 mill.  0,7 mill. 
kostnad på 3,5 mill.   2,0 mill.  1,5 mill. 
kostnad på 5 mill.   2,3 mill.  2,7 mill. 
 
Det er en relativt liten andel brukere som koster så mye som ca. 5 mill.  Som et gjennomsnitt 
anslås at bydelen for alle sine kostnadskrevende brukere har en egenandel på ca. 2/3-deler av 
totalkostnaden og at refusjonsordningen i gjennomsnitt dekker 1/3-del.  (Dette stemmer bra 
når en ser på bydelens totalutgift til brukere som er med i denne ordningen. For 2005 var 
kostnaden ca. 110 mill., mens refusjonen utgjør ca. 35 mill.) 
 
Bydel Vestre Aker har en relativt meget stor andel av brukere/kostnad som kommer inn under 
denne refusjonsordningen.  I budsjett 2005 (ref. grønt hefte) ble det totalt fordelt til de 15 
bydelene 186,514 mill. i refusjon på dette området.  Av dette fikk Vestre Aker 26,224 mill. 
tilsvarende 14,06% av totalen.  I budsjett 2007 (ref. grønt hefte)  ble det totalt fordelt til de 15 
bydelene 214,108 mill. i refusjon på dette området.  Av dette fikk Vestre Aker 34,910 mill. 
tilsvarende 16,3% av totalen. (Gjennomsnittet for de 15 bydelene var 14,3 mill.  Nest høyest 
beløp fikk Nordre Aker med 25,8 mill., deretter bydel Alna med 20,1 mill., 8 bydeler lå 
mellom 10-20 mill., mens 4 bydeler fikk mindre enn 10 mill.)  
Tilsvarende andel for 2006 for bydel Vestre Aker var 15,28%.  I løpet av to-års perioden 
2005-2007 økte altså Bydel Vestre Akers andel med 2,24%-enheter av totalen (fra 14,06% til 
16,3%).   
Dersom andelen i 2007 hadde vært den samme som for 2005, 14,06%, ville bydelens refusjon 
vært 4,806 mill. lavere.  Kostnadene/antall brukere har dermed økt relativt mer i Vestre Aker 
enn i de andre bydelene, samlet sett.   
 
Med en egenandel på 2/3-deler av disse utgiftene innebærer dette at den andelen av 
kostnadene som bydelen selv må dekke innenfor egen budsjettramme øker relativt med  
9,6 mill. mer enn for gjennomsnittet for de 15 bydelene fra 2005 til 2007.  Bydel Vestre Aker 
må derfor, isolert sett, ha en vekst i budsjettrammen i fra 2005 til 2007 på 9,6 mill. mer enn 
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bydelsgjennomsnittet bare for å dekke opp den større veksten i de løpende utgifter innenfor 
dette området, enn det bydelssektoren samlet sett har. 
 
Innenfor funksjonsområde 3, pleie og omsorg, har bydel Vestre Aker en budsjettandel blant 
de 15 bydelene på 7,741% mens bydelen innenfor refusjonsordningen for kostnadskrevende 
brukere altså har en andel på 16,3%.  Dette innebærer en andel som er 2,1 ganger høyere enn 
den generelle kriterieandelen som ligger til grunn for bydelens budsjettramme innenfor 
funksjonsområde 3.  Dette viser at bydel Vestre Aker må bruke en forholdsvis mye større del 
av sitt budsjett på område funksjonshemmede enn det som forutsettes gjennom 
kriteriefordelingen.   
Med utgangspunkt i en totalkostnad på 110 mill. og refusjon på 35 mill. utgjør bydelens 
egenandel 75 mill.  Dersom bydelens andel av kostnadene innen dette området hadde vært 
som kriterieandelen på 7,741% og ikke 16,3%, ville bydel Vestre Akers egenandel blitt 
redusert fra 75 mill. til 36 mill., altså en reduksjon på 39 mill. 
 
Ovenstående resonnement er basert på noen macrobetraktninger for bydelene.  Det kan derfor 
være detaljer i resonnementet som ikke stemmer helt.  Imidlertid ser det ut til at bydel Vestre 
Aker har en ekstrakostnad ut over gjennomsnittet for de 15 bydelene innen dette feltet i 
størrelsesorden 35-40 mill. 
 
Bydel Vestre Aker har etter bydelsreformen i 2004 hvert år, gjennom året, hatt en vekst i 
bydelens egne kostnader til kostnadskrevende brukere totalt sett på ca. 10 mill. Dette har 
medført at bydelen har måttet bruke alle ledige midler, enten gjennom reelle budsjettøkinger 
eller gjennom interne effektiviseringstiltak, til området kostnadskrevende brukere, i alle aldre. 
 
Selve refusjonsordningen for kostnadskrevende brukere er et null-sum spill bydelene i 
mellom ved at det som deles ut gjennom refusjonsordningen først trekkes i fra det som 
fordeles til bydelene gjennom kriteriesystemet.  Dersom refusjonsordningen skulle gjøres mer 
omfattende vil det medføre at bydelenes budsjetter først må reduseres tilsvarende.  For en 
bydel som for eksempel Vestre Aker kan det godt hende at en slik endring vil føre til at 
bydelen får en større budsjettreduksjon gjennom kriteriesystemet, FO3, for å finansiere 
ordningen enn det bydelen vil motta i økte refusjoner.  Hvis ordningen eksempelvis skal få et 
innslagspunkt som er lavere enn nåværende 1 mill. eller at det for de aller dyreste 
enkeltbrukere skal dekkes en større andel enn 80% av toppkostnadene, vil de bydeler som har 
en relativt høyere kostnadsandel i disse aktuelle kostnadsintervallene enn andelen i 
kriteriesystemet, FO3, tjene på en slik omlegging. Dette viser at virkninger av endringer i 
refusjonsordningen i et null-sum spill er komplisert.   
Dersom den økonomiske konsekvensen for den enkelte bydel/kommune av økte/store utgifter 
for kostnadskrevende brukere skal dempes, må selve refusjonsordningen som sådan bedres 
gjennom tilføring av eksterne midler, for eksempel at Staten øker sin avsetning til 
refusjonsordningen uten at dette går på bekostning av øvrige overføringer til kommunene.    
 
Hensikten med dette notatet er å forklare hvorfor en tilsynelatende positiv budsjettutvikling 
for bydel Vestre Aker likevel ikke gir rom for reell vekst i bydelens tjenestetilbud, ut over å 
dekke opp økte kostnader innenfor området kostnadskrevende brukere.  Hovedårsaken til det 
er at det rent faktisk bor en relativt stor andel kostnadskrevende brukere i bydel Vestre Aker, 
med de utfordringer det medfører.   
 
 
 
 
 



NOTAT 
Bydel Vestre Aker 
11.06.2007 
 
Budsjett / regnskap 2007 
 
Kostnadskrevende brukere: 
Bydel Vestre Aker har en meget stor andel av de kostnadskrevende brukere, og som notat av 
26.10.2006 viser så gir refusjonsordningen for slike brukere kun i gj.sn. ca 1/3-del i refusjon. 
Videre er det slik som notatet beskriver en stadig økende relativ andel tilhørende Vestre Aker.  
I grønt hefte for 2007 er refusjonsandelen til Vestre Aker hele 16,3% av den totale refusjonen 
til 15 bydeler. 
I forbindelse med avslutningen av 2006 skulle det fordeles slik refusjon for nye brukere 
gjennom 2006.  Totalt var det behov for å dele ut 21,615 mill., mens det kun var igjen på 
budsjettet i VST 12,929 mill., altså kun ca. 60% ble faktisk refundert.  (Kommunaldirektørens 
sak 41/2006 av 21.11.2006).  Vestre Aker skulle hatt i refusjon 6,283 mill., men fikk kun 
3,770 mill., altså 2,513 mill. for lite.  Av de 8,686 mill. som manglet til refusjon måtte Vestre 
Aker bære 2,513 mill., altså 29% av det som manglet.   
Dette sier noe om de store konsekvenser kostnadskrevende brukere har for Vestre Aker. 
 
Vestre Aker anslo høsten 2006 et overskudd på 3 mill., mens det faktiske ble 0,5 mill., 
grunnet denne manglende refusjonen på 2,5 mill. 
 
Overgangsordning for barnehager. 
I 2007 ble barnehager for første gang budsjettert etter produksjon, FO 2A.  Det ble innført en 
overgangsordning slik at virkningen i 2007 kun skulle være 50%.  Vestre Aker hadde en 
beregnet pluss på 15,085 mill., som dermed ble redusert med 7,543 mill. 
Så endret Bystyret kriteriene for barnehager både mht omfanget av deltidsplasser og mht 
statlig tilskudd til åpne barnehager.  Dette medførte en reduksjon for Vestre Aker på 1,076 
mill., mens 50% uttrekket på 7,543 mill. ikke ble tilsvarende redusert til 7,005 mill.  Dette 
tapte Vestre Aker ytterligere 0,538 mill. på. 
 
Regnskapsrapport pr. 30.04.2007.  
Prognosen i regnskapet pr. 30.04.2007 viser et netto merforbruk på –11,3 mill. 
Dette skyldes i hovedsak 3 områder: 

- UK pasienter fra Diakonhjemmet,  5 mill. 
- Hjemmetjenesten, netto   1,3 mill. 
- Barnevern     5 mill. 

 
Det er viktig å presisere at dette er i forhold til Vestre Akers opprinnelige budsjettfordeling, 
hvor det bl.a. er avsatt nødvendige midler til kostnadskrevende brukere, og at barnevernet er 
budsjettert basert på den viten vi hadde om faktisk forbruk pr. november 2006. 
 
Bydelen har nå i våres satt fokus på disse områdene som viser merforbruk. 
 
Eldreomsorg. 
Bydelen jobber aktivt med å redusere UK-meldte fra Diakonhjemmet, og vi har nå klart å 
redusere betydelig i forhold til en topp på vel 25 personer.  Vi er nå nede i 12-14, og jobber 
fortsatt med problemstillingen. 
Som et ledd i en totalvurdering jobber vi nå med etablering av innsatsteam, som forenklet sagt 
er et team som går inn ekstra den første tiden etter utskriving fra sykehus, for å sikre at den 
enkelte faktisk kan klare seg hjemme. 
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Videre jobber vi med å få på plass et dagrehabiliteringssenter i Pilotvn. 6 (trygdeboligen), 
men dette avkrever noe ombygging i regi av Boligbygg KF.  Dette vil derfor ikke være på 
plass før i 2008.   
Vi inngår nå et samarbeid med SYE for å sikre at korttids-/rehab.enheten på Hovseterhjemmet 
faktisk blir brukt til formålet i større grad. 
Vi jobber aktivt i regionen for å få på plass en intermediær post sammen med Diakonhjemmet 
og bydelene Frogner og Ullern.   
 
Barnevern. 
Vi har henvendt oss til HEV for å få bistand til en gjennomgang av bydelens barnevern, dels 
for å analysere utviklingen og dels for å bidra til å sikre gode og effektive løsninger.  
 
Analyser. 
For å klargjøre de områdene bydelen jobber effektivt på og de områder vi bør se nærmere på, 
har vi behov for bistand til å analysere ulikhetene bydelene i mellom, og da særlig i forhold til 
samenliknbare bydeler, jfr. notatet for bydel Sagene der pleie og omsorg er sammenliknet 
med bydelene Gamle Oslo og Grunerløkka. 
For Vestre Aker er naturlige bydeler Ullern, Frogner og Nordre Aker, og disse bydelene har 
antagelig behov for det samme. 
Analysene bør både omfatte brukerrater, kostnader etc. og en analyse av i hvilken grad 
vedtakene i sammenliknbare saker er ulike fra bestillerkontorene.  Dette kan gjøres ved å 
anonymisere saker som andre kontorer så kan behandle, og dermed lære av hverandre hvorfor 
ting eventuelt ikke blir likt.  
 
 
For bydel Vestre Aker er et slikt analysearbeid viktig for å balansere budsjettnivået over tid.  
Med en stadig større andel av budsjettet dels til lovpålagte oppgaver og dels til betaling av 
bestilte tjenester er det lite rom igjen for en generell reduksjon av budsjettet. 
 


